
 

 

Feliç dia Llevadora!!! 

Un any més celebrem el dia internacional de la LLEVADORA i com cada any hem de 
felicitar-nos per continuar acompanyant a les dones en totes les etapes de la seva vida 
sexual i reproductiva, respectant i vetllant pels seus drets com s'ha anat fent al llarg dels 
segles. 

Aquesta vegada és especial, atès que és el primer any que ho celebrem en situació de 
normalitat després de la pandèmia per la Covid-19, amb la satisfacció de la feina ben feta 
en situacions que mai hauríem imaginat, tornant-nos a reunir i compartir. 

L'EMPENTA i RESILIÈNCIA són unes de les molts senyals d'identitat de la llevadora, sempre 
amb ganes de seguir avançant, innovant, amb una gran capacitat d'adaptació per oferir una 
atenció integral a les dones, als seus fills i parelles i de ser referent en la salut sexual i 
reproductiva de la societat. 

Estem vivint temps convulsos i la manca de llevadores a Catalunya, a Espanya i al món és 
generalitzada. Les seves repercussions pel que fa a la població poden ser devastadores 
com ja alerten el Fons de Població de les Nacions Unides, la International Confederation of 
Midwives i l'Organització Mundial de la Salut. 

La manca de llevadores a Espanya provoca inequitat en l'accés de les dones a rebre una 
atenció integral en salut sexual i reproductiva i, d'altra banda, dificulta el desenvolupament 
de les competències de les llevadores repercutint en la població, 

A Catalunya, la nostra realitat és diferent, tenim la sort de ser la comunitat autònoma on les 
llevadores tenim més competències desenvolupades, gràcies a l'esforç de les nostres 
companyes de generacions anteriors que van treballar des de les institucions, universitats i 
en l'àmbit assistencial per ubicar a la llevadora com un membre reconegut dintre del sistema 
sanitari, tant en l’Atenció Primària com l’Hospitalari. Però l'escassetat de llevadores, pot 
repercutir en el manteniment de les nostres competències, que tant ha costat desenvolupar. 

Aquesta situació ens ha posat en alerta i ha fet que de forma espontània les llevadores 
catalanes s'organitzin aconseguint que aquesta "empenta" hagi traspassat a altres 
comunitats autònomes. 

Ara toca canalitzar les nostres forces treballant des dels diferents àmbits. Per la qual cosa, 
més que mai necessitem un col·lectiu cohesionat i fort per poder tenir la màxima influència 
davant les institucions i poder defensar a la nostra professió. 

EMPENYEM JUNTES!! 
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